
 
 

 
 
 

 
 

Jaaroverzicht 2023 
 
Algemeen 
Het bestuur heeft het jaarverslag (incl. bijlagen) van de Vereniging Nederland-Noorwegen (VNN) over het jaar 2023 ter 
bespreking voorgelegd tijdens de Algemene Ledenvergadering (ALV) op 20 april in De Noorse Kerk te Rotterdam. De 
samenvatting daarvan tref je aan in dit jaaroverzicht 2023. 
Het bestuur heeft in 2023 in constructieve sfeer overlegd en er is veel werk verzet. Uitgangspunt is om een 
aantrekkelijke vereniging te blijven voor allen die Noorwegen een warm hart toedragen.  
Statutair nadert de datum om af te treden van de voorzitter en penningmeester. De invulling van de komende vacatures 
met toekomstige bestuursleden is dan ook een belangrijk streven geweest. (zie: Bestuurssamenstelling en Toekomst). 
Ik verwijs graag naar de inhoud van het onderliggend jaaroverzicht.  
 
Namens het bestuur, 
HansJMGroen, voorzitter. 

  
1. Bestuurssamenstelling 
Het bestuur van de Vereniging Nederland-Noorwegen was vanaf 23 april 2022 tot en met 15 april 2023 als volgt 
samengesteld. De jaartallen tussen haakjes betreffen het jaar van aantreden: 

• Hans Groen, voorzitter (2018/2021) 

• Tor Ragnar Larsen, penningmeester (2018/2021) 

• Ronald Hage, algemeen bestuurslid (2021), secretaris (2022) 

• Dick Hattenberg, algemeen bestuurslid (2022) 
Carla Veldhuizen-Ennik is tijdens de ALV 2023 gekozen als aantredend algemeen bestuurslid. 
Eind 2023 woonden twee kandidaat-bestuursleden, Edwin Kroon en Fred Dijkers, ter oriëntatie op het mogelijk in de 
toekomst toetreden tot het bestuur, hun eerste bestuursvergadering op 28 november bij. 

 
2. Bestuurszaken 
a) Vergaderingen 

Het bestuur heeft in 2023 verspreid over het jaar vier keer (febr/mei/aug/nov) vergaderd in de Noorse Kerk te 
Rotterdam en één keer in maart via Teams. Tussentijds heeft veelvuldig onderling overleg plaatsgevonden via 
telefoon, whatsapp en e-mail. 

 
b) Financiën 

Het jaar 2023 is met een positief exploitatiesaldo van € 532,31 afgesloten terwijl een negatief exploitatiesaldo van 
€ 1.212,00 was begroot. Door dit positieve saldo toe te voegen aan de reserve bedraagt deze € 29.166,85 ultimo 
2023 versus € 28.634,54 ultimo 2022.  
Gezien de gezonde financiële toestand van de VNN is besloten om voor komend jaar 2024, gelijk aan afgelopen 
jaren, de contributie niet te verhogen.   
 

c) Ledenbestand 
In de loop van het jaar 2023 is het ledental van de vereniging gegroeid van 631 naar 705. Naast een aantal 
afzeggingen voor het lidmaatschap, heeft de promotie voor onze vereniging via de beurzen, Kontaktlinjen, de 
nieuwsbrief, de website, Facebook en de mond op mond reclame, de nodige nieuwe Noorwegen-liefhebbers weten 
over te halen tot het lidmaatschap.  

 
d)     Contacten met andere verenigingen en aan Noorwegen gerelateerde instanties 

Als bestuur onderhielden we door het jaar heen contacten met zusterverenigingen bestaande uit de Scandinavische 
Verenigingen Groningen, Friesland en Twente, de Nederlands-Zweedse Vereniging en de Vereniging Nederland 
Finland. Door het uitwisselen van nieuwsbrieven en verenigingsbladen houden we elkaar op de hoogte van 
activiteiten. De samenwerking op de beurs Nordic Days heeft zeker bijgedragen tot nauwere contacten. 
Met de Koninklijke Noorse Ambassade in Den Haag onderhielden we warme contacten, hetgeen heeft geleid tot 
waardevolle wederzijdse uitnodigingen voor informatieve bijeenkomsten en samenwerking.  



De Noorse Kerk in Rotterdam was ook dit jaar onze thuishaven voor de bestuursvergaderingen en de ALV. Als 
vereniging werden we daar keer op keer hartelijk welkom geheten en facilitair optimaal verzorgd. Wat de toekomst 
betreft is het nog niet geheel duidelijk wat er met het beheer van de Noorse Kerk te Rotterdam gaat gebeuren. 
Helaas heeft Sjømannskirken in Bergen (N) besloten de kerk in Nederland af te stoten. Hopelijk gaat de gemeente 
Rotterdam een belangrijke rol spelen in het behoud van dit cultureel erfgoed. In 2024 zal hier meer over bekend 
worden gemaakt. Onze penningmeester Tor Ragnar Larsen is nauw betrokken bij deze ontwikkelingen. Hij 
onderhoudt als Noors bestuurslid zowel de contacten met de ambassade, de Noorse Kerk als met de vereniging 
ANSA (Association of Norwegian Students Abroad). 
Tevens zijn er pogingen ondernomen om meer contact te leggen met Noorse bedrijven in Nederland. 

 
3. Communicatie en PR 
a) Kontaktlinjen 

Het voornaamste communicatiemiddel met de leden van de vereniging blijft het paradepaardje Kontaktlinjen. Het 
kleurrijke verenigingsblad, samengesteld voor en door de leden, is het afgelopen jaar onder redactie van ons 
vierkoppig redactieteam vier keer verschenen. De redactie probeert steeds aan te sluiten bij de actualiteit, daarbij 
vaak geholpen door tips van lezers. Het team prijst zich verder gelukkig dat verschillende leden één of meer 
artikelen hebben ingezonden. Het redactieteam wist ook nu met een divers aanbod aan artikelen een zeer 
lezenswaardig kwartaalblad aan haar leden aan te bieden.  Een juiste balans tussen artikelen en advertenties vulde 
keer op keer de 60 beschikbare pagina’s. De vereniging is erg blij met Menno Faber (Schaal10) die keer op keer 
zorgdraagt voor de format, opmaak en verzorging van het drukwerk.  

 
b) Website 

De verenigingswebsite werd regelmatig geactualiseerd zowel wat betreft tekstuele inhoud als foto’s. Voor het 
inschrijven van de deelnemers aan de verschillende verenigingsactiviteiten en het aanmelden als lid of 
belangstellende voor de digitale nieuwsbrief werd gebruik gemaakt van de inschrijfmogelijkheid via de website. In 
de toekomst zal aanmelding voor een activiteit vaker op deze manier ingezet gaan worden. Verder zijn er geen grote 
wijzigingen doorgevoerd, aldus de webmaster. 

 
c) Nieuwsbrief 

De digitale nieuwsbrief verscheen 6 keer dit kalenderjaar. De samensteller, zoekt steeds meer naar digitale links om 
leden en niet-leden op diverse manieren zoals via filmpjes en muziek te informeren. De groep personen die de 
nieuwsbrief ontving is opnieuw gegroeid en omvat nu meer dan 1000 mailadressen.  
Het herhaaldelijk verzoek door de samensteller aan leden en lezers om “weetjes” in te dienen ter publicatie levert 
helaas nog niet veel respons op.  

 
d) Facebook en Instagram 

Met een zekere regelmaat werden zeer gevarieerde actuele berichten geplaatst. Onze facebookpagina had eind 
2023 meer dan 1800 volgers, dit aantal groeit nog steeds. 
Op Instagram zijn door persoonlijke omstandigheden en een misverstand in de communicatie dit jaar weinig tot 
geen “posts” geplaatst op Instagram. In onderling overleg zal de toekomst betreffende het handhaven of het 
stoppen met plaatsen van “posts” op Instagram besproken worden. 
Verder wordt er gezocht naar nieuwe (social)media om een breder en jonger publiek te bereiken. 
Op de website waren zowel de actuele berichten van Facebook als die van Instagram te zien.      

 
e) Aanwezigheid op landelijke beurzen/markten 

De VNN was met een informatieve stand vertegenwoordigd tijdens de Emigratiebeurs in Houten (1/2 april), de 
Scandinavië Markt op Schokland (6/7 mei) en tijdens de Nordic Days (voorheen Scandinavië-XL) in Cuijk (28/29 
oktober). Met de Zweedse en Finse vereniging hebben we tijdens de Nordic Days gezamenlijk het hoge Noorden 
gepromoot. Met drie stands naast elkaar resulteerde dat in een kennis- en informatiepunt naast een ruim aanbod 
aan commerciële stands. Door bemiddeling namens de drie verenigingen door onze voorzitter Hans Groen, werd het 
mogelijk om als non-profit organisatie toch op deze prijzige beurs aanwezig te zijn. Tijdens de beurzen/markten was 
er veel belangstelling voor onze stand en heeft de werving ook de nodige nieuwe leden en inschrijvingen voor de 
nieuwsbrief opgeleverd. Een enthousiast vrijwilligersbeursteam heeft zeker tot dat succes bijgedragen en er ook 
voor gezorgd dat er steeds voldoende promotiemateriaal vervaardigd werd. 

 
f) PR-materiaal 

Tijdens de beurzen/markten, de regionale en de landelijke bijeenkomsten maken we steeds dankbaar gebruik van de 
roll-up banners, de grote achtergrondbanner, de nieuwe visitekaartjes en de verschillende informatieve brochures. 
In overleg met het beursteam heeft het bestuur de eerste stappen gezet voor het samenstellen van een nieuwe 
informatieve PR-flyer. De samenstelling van de flyer vindt in overleg met Schaal10 (vormgever Kontaktlinjen) plaats. 
In 2024 zal de nieuwe flyer een groot deel van het oude PR-materiaal vervangen. Er wordt gestreefd naar meer 



digitale mogelijkheden voor aanmeldingen van leden via de website en QR-codes op visitekaartje en flyer. Ook de 
aanschaf van een tablet die gebruikt kan gaan worden op de beurzen/markten staat gepland. 

 
g) Vrijwilligers 

Gedurende het jaar werden er door een team van ongeveer 33 vrijwilligers op verschillende momenten hand en 
spandiensten verleend. Het bestuur beseft heel goed dat onze vereniging zonder deze vrijwilligers niet zou kunnen 
voortbestaan. We zijn een vereniging voor en door onze leden. Als waardering voor hun inzet zijn de vrijwilligers 
uitgenodigd om op 6 april samen met het bestuur deel te nemen aan het bezoek aan het Noorse bedrijf YARA te 
Sluiskil. Met twaalf deelnemers zijn we daar geïnformeerd en rondgeleid door de manager van het bedrijf. Daarnaast 
hebben alle vrijwilligers in december een bedankje voor hun inzet ontvangen in de vorm van een brief met 
cadeaubon. 
 

4. Activiteiten 
a) Algemene Leden vergadering (ALV) 

De jaarlijkse ALV vond plaats op 15 april in de Noorse Kerk te Rotterdam. Met de 42 aanwezigen werden na een 
heerlijke lunch het jaarverslag en overige stukken doorgenomen. Het goedgekeurde jaarverslag 2022 is vervolgens 
geplaatst op de website. 
Voorafgaand aan de ALV was de Noorse ambassadeur te gast en nam ons mee naar Svalbard  ofwel Spitsbergen, 
waarover hij een boeiende presentatie gaf. 

 
b) Ledendag 

Zaterdag 7 oktober vond de jaarlijkse ledendag plaats in Stellendam. Er waren slechts 28 leden uit de verschillende 
windhoeken van ons land richting Goeree-Overflakkee gereisd. Na koffie/thee met taart werden de bezoekers 
meegenomen voor een excursie door het dorp langs de markante plekken die herinneren aan de Watersnoodramp 
van 1953 en de periode die daarop volgde. De wandeling ging langs de 3 resterende prefab-woningen die destijds na 
de ramp door Noorwegen zijn geschonken. Na het genot van een goed verzorgde lunch en een bezoek aan A Seal 
(zeehondenopvangcentrum) ging ieder tevreden huiswaarts. Al met al een geslaagde bijeenkomst georganiseerd 
door het ledendagteam. 

 
c) Regionale bijeenkomsten 

In de regio Noord-Holland noord hebben in 2023 zes bijeenkomsten plaatsgevonden. In totaal bezochten 220 
personen de bijeenkomsten, waarvan 87 niet-leden. 

• 20 januari: lezing “Herfst en winter in het Noorse bergland”, 

• 10 maart: lezing “Hout in Noorwegen”, 

• 14 april: lezing “Langs de koele kusten van Spitsbergen”, 

• 8 september: lezing “Noorwegen tijdens de Tweede Wereldoorlog”,  

• 13 oktober: lezing “Licht over de Lofoten”, 

• 17 november: lezing “Herfst en winter rond de poolcirkel”. 
Voor 2024 heeft de regio Noord-Holland noord opnieuw een rijk aanbod aan bijeenkomsten gepland. 

 
In de regio Zuid-Nederland hebben in 2023 vier bijeenkomsten plaatsgevonden. In totaal bezochten 115 personen de 
bijeenkomsten waarvan 33 niet-leden. 

• 19 maart: lezing “Hout in Noorwegen”, 

• 25 juni: lezing “Henrik Ibsen”, 

• 24 september: vertoning van de film “Verdens verste menneske”, 

• 26 november: lezing “Lopen in het land van de Sami”. 
Voor 2024 heeft ook de regio Zuid-Nederland opnieuw een rijk aanbod aan bijeenkomsten gepland. Verder is het 
regioteam actief bezig met het zoeken naar nieuwe vrijwilligers voor hun team.  

 
In de overige regio’s hebben in 2023 helaas nog steeds geen bijeenkomsten plaatsgevonden. Zowel via Kontaktlinjen 
als de nieuwsbrief zijn leden uitgenodigd om in samenwerking met het bestuur ook in die regio’s opnieuw 
bijeenkomsten op te starten. Helaas heeft dat in 2023 nog niet tot resultaat geleid. 
 

5. Toekomst 
Het bestuur heeft in 2023 met een blik op de toekomst aan de volgende onderwerpen extra aandacht besteed: 

• Digitale activiteiten.  

• Regiobijeenkomsten. 
• Ledenwerving.  

• Kandidaten bestuursfuncties.  

• Jubileumjaar 2024.  



Bovenstaande onderwerpen zullen in 2024 via onze informatiekanalen/bijeenkomsten met de leden besproken worden. 
De Vereniging Nederland-Noorwegen is en blijft een vereniging voor en door haar leden! Inbreng van de leden was, is en 
blijft zeer welkom en waardevol. 
 
Breda, maart 2024 
 
Namens het bestuur, 
Ronald Hage, secretaris Vereniging Nederland-Noorwegen 


